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Христос  
воскресе!

“À êîãàòî ñå ìèíà ñúáîòàòà, 
Ìàðèÿ Ìàãäàëèíà, Ìàðèÿ, ßêî-
âîâàòà ìàéêà, è Ñàëîìèÿ êóïèõà 
àðîìàòè, çà äà äîéäàò è Гî 
ïîìàæàò. È â ïúðâèÿ äåí íà 
ñåäìèöàòà äîéäîõà íà ãðîáà 
ìíîãî ðàíî, êîãàòî èçãðÿ 
ñëúíöåòî. È êàçâàõà ïîìåæäó 
ñè: Êîé ùå íè îòâàëè êàìúêà 
îò ãðîáíàòà âðàòà? Çàùîòî 
áåøå òâúðäå ãîëÿì. À êàòî ïîâ-
äèãíàõà î÷è, âèäÿõà, ÷å êàìúêúò 
áå îòâàëåí. È êàòî âëÿçîõà â 
ãðîáà, âèäÿõà, ÷å åäèí þíîøà 
ñåäè îòäÿñíî, îáëå÷åí â áÿëà 
îäåæäà; è ìíîãî ñå óäèâèõà. 
À òîé èì êàçà: Íåäåéòå ñå 
óäèâëÿâà, âèå òúðñèòå Èñóñà 
Íàçàðÿíèíà, ðàçïíàòèÿ. Òîé 
âúçêðúñíà; íÿìà Гî òóêà, åòî 
ìÿñòîòî, êúäåòî Гî ïîëîæèõà. 
Íî èäåòå, êàæåòå íà ó÷åíèöèòå 
Ìó è íà Ïåòúð, ÷å îòèâà ïðåäè 
âàñ â Гàëèëåÿ; òàì ùå Гî âèäèòå, 
êàêòî âè êàçà. È òå èçëÿçîõà 
è ïîáÿãíàõà îò ãðîáà, ïîíåæå 
òðåïåò è óæàñ áÿõà ãè îáçåëè; è 
íèêîìó íå êàçàõà íèùî, çàùîòî 
ñå áîÿõà.” 

(Ìàðêà 16:1-8)

Âúçñèÿ äíåøíèÿò íåäåëåí 
äåí, äåí çà ïîêëîíåíèå, äèâåí è 
ñïàñèòåëåí. Êàòî âúçïîìåíàâàìå 

Áîæåñòâåíèòå ñòðàäàíèÿ íà íàøèÿ 
Ãîñïîä Èñóñ Õðèñòîñ, âñè÷êè íèå ñå 
óòåøàâàìå ïðè íàøèòå ñîáñòâåíè 
ñòðàäàíèÿ, äóõîâíî ñå âåñåëèì 
è ñå èçïúëâàìå ñ ðàäîñò, çàùîòî 
Åäèíîðîäíèÿò Ñèí Áîæèé ñàì èäâà, 
çà äà ïîñòðàäà äîáðîâîëíî, è îòäàâà 
Ñåáå Ñè çà î÷èñòâàíå è ñïàñåíèå íà 
öåëèÿ ñâÿò. Ïðåáëàãèÿò íàø Ãîñïîä 
áåøå çàðàäè íàñ ïîä ïðîêëÿòèå, 
çà äà íè îñâîáîäè îò ïðîêëÿòèåòî 
ïîðàäè ãðåõà. Òîé, áåçãðåøíèÿò, 
áå èçäèãíàò íà êðúñòíîòî äúðâî, 
áå ðàçïíàò è ïðèêîâàí ñ ãâîçäåè, 
çà äà íè ïîäàðè îòíîâî Äúðâîòî íà 

Îñàííà! Áëàãîñëîâåí дà 
бъдå  èдåùèÿ â Èìå Ãîñïîдíå! 
Áëàãîñëîâåí Öàðÿ! 

Òîâà ñà âъçãëàñèòå ïî âðåìå 
íà òъðæåñòâåíîòî âëèçàíå íà 
Èñóñ â Åðóñàëèì.

Âñè÷êè ñà ðàдîñòíè, çàùîòî 
Èñóñ дîéдå дà ãè ïîñåòè. Òîé å 
дîøåë â ãðàдà Åðóñàëèì. Âñè÷êè 
ìèñëÿò, ÷å èдâà â Åðóñàëèì, çà 
дà бъдå òåõåí öàð. Òå èñêàò Èñóñ 
дà бъдå öàð, çàùîòî Òîé å дîбъð 
êъì òÿõ è ìîæå дà èì ïîìàãà. 
Âèæ êàê íÿêîè õîðà ïîñòèëàò 
дðåõèòå ñè ïî çåìÿòà, çà дà ÿçдè 
Èñóñ ïî òÿõ. Äðóãè ðåæàò êëîíè 
îò дъðâåòàòà è ãè ñëàãàò ïî ïъòÿ. 
Õîðàòà âèêàò è бëàãîдàðÿò íà 
Áîãà, çàùîòî òå ìèñëÿò, ÷å Èñóñ 

ùå èì ïîìîãíå дà бъдàò бîãàòè 
è èìàò дîñòà ïàðè è дðóãè íåùà, 
êîèòî íÿìàò ñåãà. Òå íå çíàÿò, ÷å 
Èñóñ ñêîðî ùå бъдå óбèò.

Цветница

Исус на съд пред Пилат
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æèâîòà. Ãîñïîä îòâîðè Рàÿ, êîéòî 
íàøèÿò ïðàðîäèòåë áåøå çàòâîðèë, 
èçâúðøâàéêè ïðåñòúïëåíèå ïîðàäè 
íåïîñëóøàíèå. Ãîñïîä ïðåäàâà 
äóøàòà Ñè â ðúöåòå íà íåâèäèìèÿ 
Ñâîé Îòåö. Òîé áåøå ìúðòúâ, íî è 
ìúðòâè âúçêðåñÿâà êàòî óâåðåíèå 
çà ïîñëåäíîòî îáùî âúçêðåñåíèå; 
Òîé áåøå ïîãðåáâàí, íî ïàê 
âúçêðúñâà êàòî âëàñòåí è ñèëåí 
è ÷ðåç ñìúðòòà Ñè óíèùîæàâà 
ñìúðòòà.

Ãîñïîä ñëèçà â Аäà, íî èçâåæäà 
îòòàì äóøèòå, êàòî ãè îñâîáîäè îò 
òåæêîòî îñúæäàíå, îò òúìíèíàòà 
è îò íåðàçðóøåíèòå âåðèãè íà 
ìú÷èòåëÿ-äÿâîë. Ãîñïîä âúçëèçà íà 
íåáåñàòà, íî Òîé ïàê ùå äîéäå ñúñ 
ñëàâà, çà äà ñúäè æèâèòå è ìúðòâèòå 
è äà âúçäàäå íà âñåêèãî ñïîðåä 
äåëàòà. Âñè÷êî òîâà áåøå íÿêàêâà 
Áîæèÿ ïîóêà çà íàñ è èçöåðåíèå íà 
íàøèòå íåäúçè. Âåëèêà å ïîáåäàòà 
íà êðúñòà. Äàæå ùå ïðèáàâèì îùå 
íåùî. Ñúñ ñúùîòî îðúæèå, ñ êîåòî 
äÿâîëà å ñïå÷åëèë ïîáåäà, Õðèñòîñ 
ñðàçè äÿâîëà è Ñàì ìó îòíå 
îðúæèåòî. È êàê ñòàíà òîâà?

Äåâèöàòà, äúðâîòî è ñìúðòòà 
ñà îáðàçè íà ïîáåæäàâàíåòî (íà 
÷îâåêà îò äÿâîëà). È íàèñòèíà, ïîä 
äåâèöà ñå ðàçáèðà Åâà, çàùîòî òÿ 
íå ïîçíàâàøå ìúæ. Äúðâîòî áåøå 
çàáðàíàòà, îòïðàâåíà êúì Аäàì, à 
ñìúðòòà  íåãîâîòî îñúæäàíå. Åòî 
îòíîâî äåâèöàòà, äúðâîòî è ñìúðòòà 
ñòàíàõà îáðàçè íà ïîáåäàòà: 
âìåñòî Åâà òàì, òóê ùå å Ìàðèÿ; 
âìåñòî äúðâîòî çà ïîçíàâàíå íà 
äîáðî è çëî, òóê å êðúñòíîòî äúðâî; 

âìåñòî ñìúðòòà íà Аäàì - ñìúðòòà 
íà Õðèñòîñ. Âèæäàø ëè êàê äÿâîëúò 
ñ îíîâà, ñ êîåòî áåøå ïîáåäèë, 
ñúñ ñúùîòî áåøå ïîáåäåí. ×ðåç 
äúðâîòî äÿâîëúò ïîáåäè Аäàìà. 
×ðåç êðúñòà Õðèñòîñ ïîáåäè 
äÿâîëà. Îíîâà äúðâî ïðàùàøå â 
àäà, à êðúñòíîòî äúðâî âðúùàøå 
îòòàì âëåçëèòå â íåãî. È îùå: 
îíîâà äúðâî ñêðèâàøå ãîëèÿ Аäàì, 
à òîâà äúðâî ïîêàçâàøå íàâèñîêî 
Ïîáåäèòåëÿ íà âñè÷êî. Îíÿ áåøå 
îñúäèë è òèÿ, êîèòî ñà ñ íåãî, à 

Òîçè âúçêðåñè îíèÿ, êîèòî áÿõà ïî-
ðàíî îò íåãî. Êîé ùå èçðàçè ñ äóìè 
ñèëàòà íà Ãîñïîäà? Îò ñìúðòíè 
íèå ñòàíàõìå áåçñìúðòíè. Òåçè ñà 
âåëèêèòå äåëà íà êðúñòà.

“Ïîãúëíàòà áå ñìúðòòà ïîáå-
äîíîñíî; Î-î ñìúðò êúäå òè å 
ïîáåäàòà?”              (I Êîðèíò. 15:54)

Ïëúò è êðúâ íå ìîãàò äà 
íàñëåäÿò Áîæèåòî öàðñòâî.

“Íèòî òëåííîòî íàñëåäÿâà 
íåòëåííîòî. Åäíà òàéíà âè êàçâàì: 
íå âñè÷êè ùå ïî÷èíåì, íî âñè÷êè 
ùå ñå èçìåíèì, â åäíà ìèíóòà, â 
ìèã íà îêî, ïðè ïîñëåäíàòà òðúáà; 
çàùîòî òÿ ùå çàòðúáè è ìúðòâèòå 
ùå âúçêðúñíàò íåòëåííè, à íèå 
ùå ñå èçìåíèì. Çàùîòî òëåííîòî 
òðÿáâà äà ñå îáëå÷å â íåòëåíèå 
è ñìúðòíîòî äà ñå îáëå÷å ñ 
áåçñìúðòèå.”     (I Êîðèíò. 15:50-53)

È òúé, “Âíèìàâàéòå äà íå âè 
çàïëåíè íÿêîé ñ ôèëîñîôèÿòà ñè 
è ñ ïðàçíà èçìàìà, ïî ÷îâåøêî 
ïðåäàíèå, ïî ïúðâîíà÷àëíèòå 
ó÷åíèÿ íà ñâåòà, à íå ïî Õðèñòà, 
çàùîòî â íåãî îáèòàâà  òåëåñíî 
âñè÷êàòà ïúëíîòà íà Áîæåñòâîòî; 
è âèå èìàòå ïúëíîòà â Íåãî, êîåòî 
å íà÷àëñòâî íà âñÿêî íà÷àëñòâî 
è âëàñò. Â Íåãî áÿõòå îáðÿçàíè ñ 
îáðÿçâàíå íå îò ðúêà èçâúðøåíî, à 
ñ îáðÿçâàíåòî, êîåòî å îò Õðèñòà, 
êàòî ñúáëÿêîõòå ïëúòñêîòî òÿëî; 
ïîãðåáàíè ñ Íåãî â êðúùåíèåòî, â 
êîåòî áèäîõòå è âúçêðåñåíè ñ Íåãî 
÷ðåç âÿðà â äåéñòâèåòî íà Áîãà, 
êîéòî ãî âúçêðåñè îò ìúðòâèòå.” 

Õðèñòîñ âúçêðúñíà! 
È êàòî îáåçîðúæè íà÷àëñòâàòà 

è âëàñòèòå è ñëîæè ãè íà ÿâåí 
ïîêàç, âúçòúðæåñòâóâàéêè íàä òÿõ 
íà êðúñòà.

È òúé, íèêîé äà íå âè îñúæäà 
çà òîâà, êîåòî ÿäåòå è ïèåòå, èëè çà 
íåùî îòíîñíî íÿêîé ïðàçíèê, èëè 
íîâîëóíèå èëè ñúáîòà; êîèòî ñà 
ñÿíêà íà îíîâà, êîåòî ùå äîéäå, à 
ñúùíîñòòà å Õðèñòîñ.                

Велика е победата на кръста!

Прославяйте Господа; 
призовавайте Неговото име; 
разгласявайте делата Му между 
народите. 

Възпейте Го и пейте Му! 
Разказвайте за всичките Му чудеса!

Нека да се весели сърцето на 
онези, които търсят Господа.

Псалом 104
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„Не знаете ли, че, които тичат 
на игрището, всички тичат, а само 
един получава наградата? Така ти-
чайте, щото да я получите. И все-
ки, който се подвизава, се въздър-
жа от всичко. Те вършат това, за да 
получат тленен венец, а ние нетле-
нен. И тъй, аз така тичам, не като 
към нещо неизвестно; така удрям, 
не като че бия въздуха; но уморя-
вам тялото си и го поробвам, да не 
би, като съм проповядвал на други-
те, сам аз да стана неодобрен.“ 

(1 Коринтяни 9: 24- 27)

	 Каква	 е	 прицелната	 точка	 на	
нашият	земен	живот?	Какво	искаме	да	
имаме,	или	притежаваме?	Обикновено	
ние	хората	имаме	желания,	цели,	меч-
ти	и	тичаме	към	тях.	На	тези	неща	от-
даваме	мислите	и	времето,	през	което	
сме	будни.	Ако	 искаме	имот,	 тичаме	и	
мислим	 как	 да	 увеличим	 доходите	 си.	
Имало	е	време,	в	което	съм	работил	на	
няколко	места.	Спал	съм	от	три	до	пет	
часа	на	денонощие.	

И	 сега	 вече	 след	 години,	 като	 се	
обърна	 назад,	 виждам	 че	 съм	 си	 дал	
силите	на	други	хора,	а	не	където	тряб-
ва,	на	Този,	който	дава	и	силите,	и	здра-
вето	и	храната	-	Бог.	С	всичко	това	ис-
кам	да	 кажа,	 че	 единственото	 нещо,	 с	
което	 се	 сдобих,	 са	 болки	 в	 сърцето.		
Допълнителните	 средства,	 които	 из-
карвах,	се	стопяваха.	Човек	харчи	тол-
кова,	колкото	изкарва.	В	крайна	сметка	
пак	няма	достатъчно.	Може	ли	да	си	го	
представите?	 Тичам	 от	 едно	 място	 на	
друго,	няма	събота	и	неделя.	Спряхме	
дори	да	ходим	на	църква,	за	да	работя	
извънредно.	 Не	 изпусках	 никаква	 въз-
можност	да	изкарам	още	някой	лев	до-
пълнително,	докато	един	ден	осъзнах	и	
казах	 на	жена	ми:	 „Дори	да	 работя	 по	
24	часа	на	ден,	пак	няма	да	имаме,	ако	
Бог	не	ме	благослови!	Трябва	да	полу-
чавам	толкова	пари	за	8	часов	работен	
ден,	 колкото	сега	изкарвам	със	всичко	
допълнително.“

Тичах,	 но	 в	 неправилна	 посока.	
Всъщност	 не	 исках	 нищо	 лошо,	 прос-
то	 повече	 доходи	 за	 семейството	 ми.	
Кой	не	 го	иска?	Но	посоката	 -	 грешна.	
Започнахме	да	ходим	отново	на	църква,	

да	се	молим	и	Бог	ни	благослови.	
Смятам,	 че	 прицелната	 точка	 на	

апостол	 Павел	 е	 правилната	 посока.	
Павел	 е	 боговдъхновен	 човек,	 който	
сравнява	 себе	 си	 със	 спортист,	 който	
тича.	 Към	 какво?	Каква	е	 неговата	на-
града?	–	Нетленен	венец!

	За	това	е	добре	да	помним,	че	да	
живеем	удобно	е	хубаво,	но	да	живеем	
правилно,	е	полезно!	Ще	припомня	ду-
мите	в	25	стих:	„И	всеки,	който	се	под-
визава,	се	въздържа	от	всичко.	Те	вър-
шат	това,	за	да	получат	тленен	венец,	а	
ние	нетленен.“

Когато	 започнем	 да	 тичаме	 за	
Господа,	 Той	 поема	 грижата	 за	 всичко	
в	нашия	живот,	всичко	което	ни	е	необ-
ходимо.	‚,Но	ония,	които	чакат	Господа,	
ще	подновят	силите	си,	ще	се	издигнат	
с	криле,	като	орли,	ще	тичат	и	няма	да	
се	уморят,	ще	ходят,	и	няма	да	отслаб-
нат.‘‘	(Исая	40:31)

Нека	 работим	 на	 нивата	 на	 Бог	 и	
Той	ще	снабди	всичко,	от	което	се	нуж-
даем.	Това	не	са	празни	приказки,	това	
е	обещание.	Получаваме	всичко	необ-
ходимо	финанси,	здраве,	мир	в	дома	и	
сърцето,	освобождение,	изцеление.	Но	
нека	се	грижим	не	само	за	земното,	а	и	
за	небесното!	

В	 моя	 живот	 имах	 един	 случай.	
Когато	завършвах	средното	си	образо-
вание,	 в	 моя	 клас	 имаше	 едно	 моми-
че,	което	разбра,	че	съм	християнин.	Тя	
ми	сподели,	че	преди	време	също	е	би-
ла	 християнка.	 Разговаряхме	 няколко	

пъти	и	тя	отново	се	върна	във	вярата.	
Тогава	ми	сподели,	че	има	тежка	форма	
на	епилепсия.	Молихме	се	и	епилептич-
ните	припадъци	спряха.	Ние	се	радвах-
ме	на	всичко	това,	докато	един	ден	не	я	
видях	със	запалена	цигара.	Имаше	ви-
новен	поглед,	но	не	й	казах	нищо.	След	
известно	време	я	срещнах	отново,	бе-
ше	с	някакви	мъже.	Тя	дойде	при	мен	и	
изяви	желание	да	приключи	с	грехове-
те,	които	върши.	За	съжаление	не	успя	
и	болестта	отново	се	върна.	

Изцелението	 не	 е	 нещо,	 за	 което	
сме	постоянно	абонирани.	То	може	да	

си	 отиде,	 ако	 не	 па-
зим	къщата	на	сърце-
то	и	тялото	си	чиста.	
Изисква	се	усилие	да	
стоим	на	игрището.	

Трябва	 да	 зна-
ем,	 че	 имаме	 отго-
ворност	 не	 само	 за	
нас,	 но	 и	 за	 други-
те.	Бог	ни	е	обещал:	
„…когато	 повярваш,	
ти	 ще	 се	 спасиш,	 ти	
и	 целият	 ти	 дом.“	
(Деян.	 16:31)	 Да	 се	
молим	за	спасението	
на	 близките	 си	 е	 на-

ше	задължение	и	също	
е	тичане	всеки	ден.

Един	спортист	 става	професиона-
лист,	 когато	 тренира	 редовно	 часове	
всеки	ден.	Така	и	ние	следва	да	се	под-
готвяме,	за	състезанието	на	нашия	жи-
вот.	Както	спортистите	имат	хранителен	
режим,	 който	 ги	 ограничава	 в	 яденето	
на	определени	храни,	също	така	следва	
и	 ние	 да	 имаме	 ограничения.	 Нашите	
ограничения	обаче	са	подбор	на	това	с	
какво	ще	храним	ума	си.	Какво	говорим	
и	вършим.	

Нека	отделяме	време	за	молитва,	
но	да	не	се	молим	само	за	себе	си!	

Ние	сме	длъжни	да	изпитваме	се-
бе	си	дали	сме	във	вярата.	Тогава	ще	
преценим	 за	 какъв	 венец	 тичаме,	 за	
тленен	или	за	нетленен.	Когато	заякне	
духовният	човек	в	нас,	ще	можем	да	ви-
дим	Божията	десница	мощно	действа-
ща	в	живота	ни	и	от	сърце	да	Му	бла-
годарим.	

Валентин Златанов 

Така тичайте, щото ...

Сем. Доли и Валентин Златанови
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Аз съм добрият пастир. Аз 
познавам овцете си и овцете ми 
ме познават, също както Отец 
ме познава и Аз познавам Отца. 
Аз давам живота си за тези ов-
це. Имам и други овце, които не 
са в това стадо. Трябва и тях да 
доведа. Те ще слушат гласа ми 
и ще станат едно стадо с един 
пастир. Отец ме обича, защото 
давам живота си, за да го полу-
ча отново. Никой не ми го отне-
ма, Аз го давам по собствена во-
ля. Имам право да го дам и имам 
право отново да го получа. Това 
ми заповяда моят Баща.“  

(Ев.	Йоан	10:14-18)

Христос	е	добрият	пастир,	кой-
то	 се	 грижи	 за	 нас,	 неговите	 пос-
ледователи.	 И	 не	 само	 се	 грижи,	
но	 доброволно	 даде	 живота	 си,	
за	 да	 имаме	 живот	 и	 то	 в	 пълно-
та.	Божият	изобилен	живот,	негова-
та	същност	и	естество	вътре	в	нас,	
чрез	вяра	в	Христос.	Защото,	 кой-
то	 се	 съединява	 с	Бога,	 той	 става	
един	дух	с	него.

Целта	на	Сатана	е	да	открадне	
мира,	надеждата,	вярата	на	човека.	
И	 в	 крайна	 сметка	 неговия	 живот,	
като	в	замяна	предлага	краткотрай-
ни	 развлечения	 и	 евтини	 замести-
тели	 под	 формата	 на	 “свобода”,	
власт,	слава,	пари,	плътски	удовол-
ствия.	 Но	 каква	 полза	 има	 човек,	
ако	 спечели	 целия	 свят,	 но	 изгуби	
душата	си?

Христос	дойде,	за	да	имаме	жи-
вот.	Пълноценен	живот,	живот	в	хар-
мония	с	нашия	Създател	и	цялото	
му	 творение.	 Христос	 даде	 живо-
та	си	доброволно;	никой	не	беше	в	
състояние	да	Му	го	отнеме.	Защото	
имаше	власт	да	го	даде	и	да	си	го	
вземе	отново.

“Така	 сега	 няма	 осъждение	
за	онези,	които	са	в	Христос	Исус.	
Защото	законът	на	Духа,	който	но-
си	живот,	в	Христос	Исус	те	освобо-

ди	от	закона	на	греха,	който	води	до	
смърт.	(Яков	8:1,	2)

Христос е животворящият 
дух. И този дух дарява живот на 
всички, които сме повярвали. А 
животът е най-ценният подарък. 

Лекарите	полагат	усилия	да	от-
крият	 причината,	 фармацефтите	
търсят	правилната	формула,	за	да	
успеят	да	подарят	колкото	могат	ми-
га	живот	на	болния	човек.	Защото 
всеки ден има значение, всеки 
миг има стойност, всеки дъх е чу-
до на живота! Животът,	 който	Бог	
сътвори.	 Животът,	 който	 никой	 от	
нас	 не	 е	 заслужил,	 но	 е	 получил	
даром.	Защото	Бог	така	е	благово-
лил.	Христос	даде	най-скъпото,	ко-
ето	имаше.	Той	даде	живота	си,	за	
да	имаме	живот.	Не	жалко	същест-
вуване,	не	окаяно	състояние,	а	жи-
вот!	И	то	пълноценен	живот,	вечен	
живот.	Който	започва	тук	на	тази	зе-
мя,	но	продължава	отвъд	физичес-
ката	смърт.

В	началото,	когато	Бог	сътвори	
света,	Той	създаде	човека	от	пръст,	
но	 вдъхна	 в	 ноздрите	 му	 жизнено	
дихание	и	той	стана	жива	душа.	Бог 
е животът. И Той го дарява, на ко-
гото, както и когато пожелае. Той 

преценява колко дълъг трябва 
да бъде този живот. Ако Бог ти е 
дал живот, този живот със сигур-
ност има смисъл, със сигурност 
има цел, със сигурност има пол-
за. И то не само за теб, но за са-
мия Бог и поне за още един човек 
на тази Земя.	Затова	спри	да	се	оп-
лакваш!	Спри	да	твърдиш,	че	няма	
смисъл	и	че	е	по-добре	да	не	си	тук,	
а	да	 си	отидеш	при	Бога.	Спри	да	
пилееш	времето	си	в	безполезни	и	
безсмислени	неща.	Защото	ако	па-
рите	идват	и	си	отиват,	както	много	
други	неща	в	кръговрата	на	живота,	
времето	само	си	отива.	

А	животът	ни	на	тази	земя	е	са-
мо	един!	И	твоят	живот	е	уникален,	
както	ти	си	уникален	и	никога	пре-
ди	и	 никога	 след	 теб	 няма	да	 има	
същия	човек	като	теб.	Затова	не	за-
виждай	 на	 другия	 и	 не	 се	 опитвай	
да	 живееш	 нечий	 чужд	 живот!	 Но	
изживей	своя	пълноценно.

Да	не	ценим	живота	е	богохул-
ство	 и	 цинизъм,	 защото	 Бог	 е	 жи-
вотът.	И	ако	Той	е	преценил,	че	аз	
трябва	да	се	родя	и	все	още	да	бъда	
на	тази	земя,	това	е	защото	такъв	е	
Неговият	план.	И всеки миг, всяко 
вдишване и издишване имат сми-

Цени живота -  
най-скъпоценния дар от Бог

П-р Емануил и Силвана Тотеви



ÁÎÆÈÅÒÎ ÑËÎÂÎ áð. 03, 2014 � 

съл. И не само има смисъл, но са 
безценни. Затова научи се да це-
ниш живота! Бъди благодарен за 
него. Не	бъди	егоист	и	егоцентрик.	
Ако	си	получил	живот,	дарявай	час-
тица	 от	 този	живот,	 като	 благосла-
вяш	 другите	 с	 добра	 дума,	 добро	
дело,	 споделено	 време,	 отдадено	
внимание,	усмивка	и	протегната	ръ-
ка.	Не	чудеса	от	храброст,	но	малък	
жест.	Защо	да	отлагаш	за	утре	доб-
рото,	което	можеш	да	сториш	днес?	
Помни,	че	егоизмът не е толкова 
страшен за околните, колкото за 
самия теб. Защото те прави без-
полезен, тъжен и самотен човек. 
Има	 благословение	 и	 радост	 в	 то-
ва	да	даваш.	

Христос	дойде	на	тази	земя,	за	
да	 даде.	 Той	 се	 отказа	 от	 равенс-
твото	си	с	Бога	и	стана	един	от	нас,	
за	 да	 даде	 живот.	 И	 ако	 можеше	
да	даде	живот	само	на	теб	или	на	
мен,	сигурен	съм,	че	пак	би	преми-
нал	през	същото	унижение	и	смърт	
на	кръста.	Затова	не	е	случайно,	че	
беше	възкресен	на	третия	ден	като 

пръв	плод	на	Новия	завет.	И	Бог	му	
даде	име,	което	е	по-велико	от	вся-
ко	друго	име	и	го	постави	над	всички	
духовни	и	земни	началства	и	влас-
ти.	И	един	ден	всеки	един,	незави-
симо	 дали	 вярващ	 или	 невярващ,	
ще	се	поклони	пред	Него.

Христос	даде	живота	си,	за	да	
имаме	 живот	 и	 днес	 Той	 и	 цялото	
небе	 се	 радва,	 когато	 един	 човек	
повярва	в	Бога	и	се	покайва.	Цениш	
ли	 живота,	 който	 Бог	 ти	 е	 дал?	
Споделяш	ли	го	с	други?

П-р Емануил Тотев

Исус казва: 
“Аз съм 
добрият 
пастир. 
Добрият 
пастир 
живота си 
дава за 
овцете.”
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Н а п р е д ъ к
Напредъкът	е	свързан	с	движение	

напред	и	нагоре.	Това,	което	Господ	на-
прави	за	цял	един	народ.	Времето,	ко-
гато	изведе	израелтяните	от	Египет.	От	
хора,	които	мачкат	калта	и	правят	тухли	
и	 умират	 на	 Египетските	 строежи,	 Той	
искаше	да	ги	направи	земеделци,	заво-
еватели	на	земя.	Хора,	които	да	разка-
жат	за	Него	на	целия	свят.	

Естествено	този	процес	не	е	прост.	
Не	е	много	лесно,	когато	един	човек	40	
години	е	тъпкал	кал,	изведнъж	в	глава-
та	му	да	узрее	мисълта,	че	той	може	да	
държи	бъдещето	си,	надеждата	и	вяра-
та	в	свои	ръце.	Но	Господ	реши	да	на-
прави	 този	 народ	 от	 робски	 в	 свобо-
ден.	И	 когато	 ги	 изведе	от	Египет,	 Той	
ги	изведе	с	много	чудеса,	 с	дела,	 кои-
то	 никой	 човек	 не	 може	 да	 си	 обясни	
и	до	ден	днешен	не	са	се	повтаряли	в	
човешката	 история.	 Отваряше	 морето	
пред	 тях,	 снабдяваше	 храна	 -	 наваля-
ваше	им	манна,	пъдпъдъци,	скала	пус-
каше	вода.	Ако	прочетете	първите	книги	
на	Петокнижието	от	Библията,	ще	види-
те	 колко	 невероятни	 неща	 Господ	 из-
върши	за	своя	народ.	

“Ето,	 Господ,	 твоят	 Бог,	 предава	
земята	 пред	 теб	 (върви	 напред);	 изка-
чи	се	и	я	завладей,	както	ти	е	говорил	
Господ,	Бог	на	бащите	ти.	Не	се	бой	и	
не	се	обезсърчавай.”	

Ако	Господ	е	положил	в	сърцето	ти	
решение	за	нещо,	Той	ти	казва:	“Ето	то-
ва	е,	което	Аз	искам	за	теб.”.	Тогава	из-
никва	в	главата	ти	големият	въпрос:	“Как	
ще	стане?	Прекалено	голямо	е,	много	е	
сложно.	Чакай	 да	 планираме	 и	 напра-
вим	добре	обмислена	акция.”	Така	и	ев-
реите	се	питаха:	“Какво	да	направим?	–	
да	изпратим	съгледвачи.	Не	може	така	
да	тръгваме.	Ако	тая	земя,	за	която	ще	
оставят	 костите	 си	някои,	 които	ще	се	
бият,	 всъщност	 се	 окаже	 неправилна-
та	земя?	Земя	безплодна,	суха,	изнуре-
на,	защо	да	се	хабим?	Ами	ако	се	ока-
же,	че	тая	земя	е	пълна	с	по-силни	хора	
от	нас?	Нека	да	разсъждаваме,	нека	да	
мислим	и	анализираме.”	

Тогава	 те	 изпратиха	 12	 съгледва-
чи.	От	тях	десет	казаха:	“За	едно	нещо	
е	 прав	Моисей,	 но	 за	 едно	 нещо	 не	 е	
прав.	Прав	е	за	това,	че	двама	човека	

носят	грозд.”	Кой	от	вас	има	лозе,	от	ко-
ето	двама	души	да	носят	грозд?	Аз	ис-
кам	в	нашата	градина	да	има	такива	ло-
зи,	но	няма.	

Съгледвачите	 казаха	 още:	 “Мляко	
и	мед	текат	в	тази	земя.	Напоявани	са	
равнините,	 земя-мечта.	 Да,	 но	 вече	 е	
заселена	и	то	от	огромни	хора,	исполи-

ни-великани.	Ние	 се	 гледаме	 с	 тях,	 те	
ни	гледат.	На	тях	ние	им	се	виждаме	ка-
то	скакалци.”	

Понякога	 заставаме	 на	 място	 и	
ни	казват	нещо,	 което	ни	се	вижда	ка-
то	 исполини.	 “О,	 толкова	 такси	 трябва	
да	платиш,	такива	и	такива	неща	тряб-
ва	да	се	случат,	това	и	това	трябва	да	
набавиш	като	документи.	Сметките	ще	
те	 погълнат,	 няма	 да	 можеш	 да	 успе-
еш,	 сигурно	 ще	 те	 налегне	 депресия.	
Това	 са	исполините	в	 земята.	Но така 
или иначе ти си на мястото Кадис-
Варни - или се връщаш, или продъ-
лжаваш. Няма	начин	да	останеш	 там,	
няма	начин	да	не	трябва	да	направиш	
избор.	Пътуването	на	Израел	от	Египет	
към	 Обещаната	 земя	 преминава	 през	
пустинята,	 Червеното	 море	 и	 стига	 до	
Кадис-Варни.	 Там	 вместо	 да	 продъ-

лжат	 нагоре,	 се	 образува	 една	 прим-
ка.	Тази	примка	е	примката,	която	стои	
пред	всеки.	Това	е примката на неве-
рието.	Тя	коства	на	евреите	38	години	
живот	в	пустинята	и	измиране	на	хора-
та,	които	не	вярваха	на	Божиите	обеща-
ния	за	Обетованата	земя.	Те	никога	не	я	
видяха	с	очите	си.	Тези,	които	роптаеха	

в	 шатрите	 си	 и	 мислеха	 да	
убият	 Моисей,	 Аарон,	 Халев	
и	Исус	Навиев.	Да	ги	убият	с	
камъни,	 да	 си	 сложат	 начал-
ник	 и	 да	 се	 върнат	 в	 Египет.	
Това	 е,	 което	 намислиха	 те.	
Но	Господ	не	го	допусна.	

Наистина	Господ	иска	да	
се	 усъвършенстваме	 в	 това,	
което	правим	и	да	станем	по-
добри.	 Това,	 което	 Той	 най-
силно	желае,	е	да	се	научим	
да	Му	се	доверяме	и	да	вър-
вим	напред.

Как може да напредва-
ме?

В	 Исус	 Навиев	 1	 гла-
ва	стихове	7	до	9	има	насър-
чение.	 Исус	 Навиев	 не	 само	
влезе	 в	 Обещаната	 земя,	 но	
на	 него	 му	 се	 падна	 да	 раз-
дели	земята	на	всичките	пле-
мена.	 Това	 е	 насърчение-
то,	 което	Господ	дава	лице	в	
лице	 на	 Исус	 Навиевия	 син,	

като	 казва:	 “Само	 бъди	 силен	 и	много	
смел,	 за	 да	 внимаваш	да	 спазваш	це-
лия	Закон,	за	който	ти	заповяда	слуга-
та	Ми,	Моисей;	не	се	отклонявай	от	него	
нито	надясно,	нито	наляво,	за	да	имаш	
успех,	 където	и	да	отидеш.	Тази	Книга	
на	закона	да	не	се	отделя	от	устата	ти	и	
да	размишляваш	върху	нея	денем	и	но-
щем,	за	да	внимаваш	да	спазваш	всич-
ко,	което	е	написано	в	нея;	защото	тога-
ва	ще	благоуспяваш	в	пътя	си	и	тогава	
ще	имаш	успех.	Ето,	заповядвам	ти:	бъ-
ди	силен	и	смел;	не	се	плаши	и	не	се	
страхувай,	защото	Господ,	твоят	Бог,	е	с	
теб,	където	и	да	отидеш!”

Има	много	 добри	 обещания	 и	 на-
мерения,	 но	 те	 остават	 безплодни	 и	
написани	 на	 хартия	 без	 действие.	 Без	
действие	 няма	 достигане	 на	 нито	 ед-
но	 от	 обещанията	 на	 Бога.	 На	 вярата	
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трябва	да	 се	 положи	действие.	Тогава	
Господ	ще	 те	 благослови,	 където	 и	 да	
идеш.	Не	където	и	да	останеш,	а	къде-
то	и	да	идеш.

Исус	 казва:	 “Не	 всеки,	 който	 ми	
казва	 Господи,	 Господи,	 ще	 влезе	 в	
Небесното	царство,	но	който	върши	во-
лята	на	Отца	ми,	Който	е	на	небесата.”

Може	да	искаш	да	направиш	доб-
ро,	но	никога	да	не	го	направиш.	Тогава	
резултатът	 е	 нула.	Може	 да	 искаш	 да	
насърчиш	някого,	но	да	не	отвориш	ус-
тата	си	-	резултатът	е	нула.	Може	да	ис-
каш	да	помогнеш	на	някого	и	никога	да	
не	отидеш	да	помогнеш.	Пътят	към	ада	
е	постлан	с	добри	намерения.

“И	така,	всеки,	който	чуе	тези	Мои	
думи	и	ги	изпълнява,	ще	се	сравни	с	ра-
зумен	 човек,	 който	 е	 построил	 къщата	
си	на	 канара;	 и	 заваля	дъждът,	 и	 при-
дойдоха	реките,	и	духнаха	ветровете,	и	
се	устремиха	върху	тази	къща;	и	тя	не	
падна,	защото	беше	основана	на	кана-
ра...”	(Матея	7:24-27)

За	 кого	 говори	 Господ?	 За	 вярва-
щите,	за	всички,	които	са	в	църквата.	За	
тези,	които	не	искат	да	слушат	Божиите	
думи,	 те	 изобщо	 не	 строят	 къщата	 си	
на	вяра	–	нито	на	пясък,	нито	на	кана-
ра.	Но	Исус	каза:	“Всеки,	който	чуе	те-
зи	мои	думи...”	Стой	в	църквата,	мисли,	
разсъждавай,	вярвай	и	прилагай	на	вя-
рата	 си	 действие.	 Тогава	 ще	 се	 опри-
личиш	на	човек,	 който	направи	добра,	
твърда	основа	и	положи	 къщата	 си	на	
нея.	Този,	 който	идва	 в	 неделя	 сутрин	
и	си	заминава	и	няма	променен	живот,	
строи	там,	където	няма	основа.

Без действие на вяра има без-
действаща вяра, т.е. мъртва вяра. 

Много	често	говорим	за	нашите	из-
поведи	на	вяра.	Да,	това	е	чудесно,	това	
е	началото,	но	вярата	не	работи	само	с	
думи.	Тя	е	глагол,	тя	не	е	съществител-
но.	Вярата	 е	 действие,	 тя	 е	 глагол,	 тя	
е	активност.	Както	казва	Яков:	“Покажи	
ми	вярата	си	без	делата	си	и	аз	ще	ти	
покажа	моята	вяра	от	дела.”	

Действам	чрез	вяра,	работя	с	вяра,	
изповядвам	с	вяра,	правя	нещо	с	вяра.	
Ако	не	правиш	нищо,	няма	вяра.

Исус	 беше	 най-вярващият.	 Исус	
не	спря	да	работи,	не	спря	да	изцеля-
ва,	 благославя,	 не	 спря	 да	 подготвя	
Божието	 царство	 и	 най-накрая	 с	 вяра	
умря	и	с	вяра	възкръсна.

И	 на	 всичките	 герои	 на	 вяра	 са	
описани	техните	дела	на	вяра.	Не	прос-
то	колко	дълбоко	е	била	в	сърцата	им,	

но	как	е	изявена	чрез	делата	им.
Вярата	 е	 оприличена	 на	 зрънце.	

Зрънцето	е	нещо	малко,	нещо	дребно,	
а	 същевременно	е	нещо	много	повече	
от	 това,	 което	 се	 вижда.	 Колко	 е	мал-
ка	семката	на	шишарката,	а	борът	може	
да	стигне	до	30-40	метра.	Вярата	е	като	
семе,	тя	има	много	повече	от	това,	кое-
то	се	вижда.	Семето	има	целия	потен-
циал	на	дървото.	Но	за	да	стане	дърво,	
има	 процес.	 Процесът	 на	 израстване.	
Семето	не	стои	в	земята	и	да	си	повта-
ря:	“Аз	мога	да	порасна,	аз	мога	да	про-
изведа	плод,	аз	мога	да	порасна”.	В	мо-
мента,	 в	 който	 то	 достигне	 до	 земята,	
където	има	необходимите	вещества,	то	
започва	да	действа.

Действие	първо	–	всяка	от	клетки-
те	 започва	 да	 възпроизвежда	 –	 от	 ед-
на	се	делят,	стават	две,	от	две	четири	
и	т.н.	Започва	момент	на	производство.	
Коренът	 расте	 надолу.	 Първото	 нещо,	
което	избива,	е	коренът.	Започва	да	рас-
те	надолу,	за	да	даде	стабилност	на	бъ-
дещото	растение,	да	започне	да	черпи	
хранителни	вещества.	Но	не	може	само	
да	 се	 храниш	от	 земята	 и	 да	 останеш	
невидим.	Трябва	да	тръгнат	стъблото	и	
листата.	Стъблото	 и	 листата	 пробиват	
почвата,	за	да	се	доберат	до	слънцето.	
Знаете	ли,	това	е	много	важно,	защото	в	
зърното	има	ограничен	брой	хранител-
ни	вещества.	Те	свършват	до	момента,	
в	който	над	земята	покълнат	стъблото	с	
листата,	които	започват	да	хранят	рас-
тението.	

Ние	 имаме	 ограничени	 ресурси	 и	
нашата	 вяра	 е	 с	 малко	 ресурси,	 кои-
то	 да	 дадат	 някакво	 начало.	 След	 то-
ва	всяко	действие,	всяко	приближаване	
към	 Бога	 започват	 да	 зареждат	 наша-
та	вяра.	Някой	може	да	каже:	“Е	да,	чо-
век	е	оприличен	на	полските	растения.	
Красотата	 и	 силата	 на	 човека	 са	 ка-
то	полския	цвят.	Така	пише	в	Словото.	
Цъфти,	прецъфтява	и	няма	го	вече,	мяс-
тото	му	го	не	помни	вече.	Защо	изобщо	
да	си	правя	труда?	Човекът	е	лъх.”	

По-добре	да	цъфнеш,	да	прецъф-
тиш,	 да	 дадеш	 плод,	 отколкото	 никога	
да	не	излезеш	от	земята!	Отколкото	ни-
кога	да	не	стане	нещо	от	тебе.	Но	за	на-
шия	живот,	за	нашия	организъм,	за	на-
шето	растене,	за	нашата	вяра	е	много	
важно	 ние	 наистина	 да	 търсим	 разви-
тие.	Да	търсим	напредък.	Да	търсим	не-
що,	което	не	сме	имали	вчера.	За все-
ки напредък се иска решение, иска се 
и действие.	Напредъкът	на	семето	се	

състои	 в	 неговата	 неравностойна	 бор-
ба,	на	малкото	стъбълце	с	хиляди	пъти	
по-тежката	под	него	почва.	Може	да	сте	
посаждали	 семе	 на	 домат.	 Когато	 взе-
меш	кофичката	от	кисело	мляко	и	поса-
диш	семето	от	домат,	колко	голямо	е	то	
спрямо	почвата?	Ако	ги	сложим	на	вез-
на,	кое	ще	натежи?

Почвата	 е	 хиляди	 пъти	 по-тежка.	
Но	 колкото	 и	 да	 поливаш	 почвата,	 тя	
няма	 да	 порасне.	 Но	 ако	 полееш	 се-
мето	с	вода,	 то	ще	порасне	и	ще	про-
бие	почвата	и	ще	започне	да	израства.	
Вярата	 вижда	 възможното	 и	 си	 казва:	
“Чудесна	 хранителна	 среда,	 за	 да	 из-
расне	моето	растение.”	Бог	е	направил	
свръхестествени	закони,	които	работят	
с	вяра.	Никой	не	очаква,	че	като	поса-
ди	семе	в	кофичката,	ще	си	остане	са-
мо	семе.	Всеки	вярва,	че	ще	види	стъ-
бълцето,	ще	види	как	доматчето	набира	
сила,	расте	и	дава	плод.	Безотказно	и	
без	видима	логика.	Ако	сложиш	нещата	
на	математически	принцип,	ще	кажеш:	
“Невъзможно	е,	 няма	начин	 това	 семе	
да	 пробие,	 няма	 лостове,	 няма	 сила.”	
Но	 работи	 безотказно.	 Иначе	 нямаше	
да	виждаш	толкова	зеленина	сега.

Господ	 заповяда	 мястото	 Кадис-
Варни.	 Мястото	 Кадис-Варни	 означа-
ва	 посветен	 и	 свят.	 Ти	 си	 осветен	 за	
Господа,	 ти	 си	 изваден	 от	 останалите	
и	 си	 поставен	на	 по-различно	положе-
ние.	Господ	изведе	Израел	от	Египет	и	
го	 постави	 в	 Кадис-Варни,	 не	 чрез	 чо-
вешка	сила,	не	чрез	копия,	не	чрез	зна-
ния	и	умения.	В	Обетованата	земя	вля-
зоха	само	тези,	които	се	покориха	и	се	
довериха	на	Бога.

Господ	има	блаженство	за	нас,	кои-
то	слушаме	и	изпълняваме	Словото	Му	
и	вършм	това,	което	ни	е	заповядал.

п-р Владимир Владимиров

МОЛИТВЕНА 
ТЕЛЕФОННА 

ЛИНИЯ
Можете	да	се	обаждате	за	

молитва	на	следния	 
телефон:

02/ 9973307

Кажете	 накратко	 проблема	 си	
и	 ще	 получите	 подкрепа	 от	
ходатайствения	молитвен	екип!
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Възкресяването на Лазар
В	 едно	 село,	 близо	 до	 Йеруса-

лим,	живеел	приятел	на	Иисуса	на	име	
Лазар.	Лазар	имал	две	сестри	-	Мария	и	
Марта.	Иисус	много	обичал	Лазар	и	не-
говите	сестри	и	по	пътя	за	Йерусалим	
често	отсядал	у	тях.

Веднъж,	когато	Иисус	и	учениците	
Му	били	далеч	от	Йерусалим,	при	Него	
дошъл	човек,	запъхтян	от	бързото	ходе-
не,	и	казал:	„Господи,	Твоят	любим	при-
ятел	 се	 разболя!”	 Иисус	 веднага	 раз-
брал,	че	се	е	разболял	Лазар.	

Той	казал	на	дошлия	при	Него	чо-
век	и	на	учениците	Си:	 „Лазар	е	тежко	
болен,	но	няма	да	умре.	Да	вървим!”	И	
всички	заедно	тръгнали	на	път.	По	пъ-
тя	 учениците	 говорели	 за	Лазар:	 „Жив	
ли	 е	 още?”	 Иисус	 отвърнал:	 „Нашият	
приятел	Лазар	спи,	но	Аз	отивам	да	го	
събудя.”

Учениците	не	разбрали	думите	на	
своя	Учител.	„Господи	-	казали	те,	-	щом	
като	 спи,	 значи	 е	 оздравял.”	 „Лазар	 е	
умрял”	 -	 отговорил	Иисус.	Сега	 учени-
ците	разбрали,	че	Иисус	отива	да	въз-
креси	Лазар,	а	не	да	го	събуди.	

Най-после	стигнали	до	селото,	къ-
дето	живеел	Лазар.	Но	не	отишли	в	не-
говия	дом,	а	останали	да	чакат	в	 края	
на	 селото.	Покрай	 тях	минавали	 хора,	
които	 отивали	 при	Мария	 и	Марта,	 за	
да	ги	утешават.	Тези	хора	разказали	на	
Иисус	и	на	учениците	Му,	че	Лазар	е	ум-
рял	и	е	погребан.	

Щом	разбрала,	 че	Иисус	 и	 учени-
ците	Му	са	в	края	на	селото,	Марта	бър-
зо	изтичала	при	Него.	Мария	останала	
вкъщи.	 „Господи	 -	 казала	 Марта,	 при-
ближавайки	до	Иисус,	-	ако	Ти	беше	тук,	
нашият	 брат	 нямаше	 да	 умре.”	 Иисус	
отговорил:	„Брат	ти	ще	възкръсне.	Този,	
който	вярва	в	Мен,	живее	вечно.”	

	„Да,	Господи,	аз	зная	това”	-	рекла	
Марта	на	Иисуса.	После	бързо	изтича-
ла	при	Мария,	за	да	й	каже,	че	Иисус	е	в	
селото.	„Учителят	е	тук.	Той	те	вика.”

Мария	 побързала,	 за	 да	 посрещ-
не	Иисуса,	и	много	хора	тръгнали	с	нея,	
мислейки,	 че	 тя	 отива	 на	 Лазаровия	
гроб.	 Но	 всички	 видели	 как	 Мария	 се	
приближила	 към	Иисуса	 и	 паднала	 на	
колене	пред	Него:	„Господи	-	казала	тя	
и	 заплакала,	 -	 ако	 Ти	 беше	 тук,	 моят	

любим	брат	нямаше	да	 ум-
ре.”	Хората,	дошли	с	Мария,	
също	 не	 сдържали	 сълзи-
те	си:	всички	много	обичали	
Лазар.	Те	мислели,	че	Иисус	
е	дошъл	твърде	късно	и	ве-
че	не	може	да	помогне.

„Къде	 сте	 погребали	
Лазар?”	 -	 попитал	 Иисус.	
„Господи	 -	 отговорила	 Ма-
рия,	 -	 ела,	 ще	 Ти	 покажа.”	
Когато	 стигнали	 до	 гроба,	
Иисус	 заплакал	 от	 мъка.	
„Вижте,	 Иисус	 плаче.	 Той	
много	обичаше	Лазар”-	гово-

рели	хората,	като	Го	сочели.
Гробът	на	Лазар	бил	в	една	пеще-

ра,	чийто	вход	се	закривал	от	голям	ка-
мък.	„Махнете	камъка!”	-	казал	Иисус	на	
хората.	Мария	възразила:	 „Господи,	но	
вече	минаха	четири	дни,	откакто	е	пог-
ребан.”	 Тя	 мислела,	 че	 вече	 нищо	 не	
може	да	помогне	на	Лазар.

Но	 Иисус	 настоявал	 на	 Своето.	
Няколко	силни	мъже	се	приближили	до	
камъка,	 отместили	 го	 и	 отворили	 вхо-
да	на	 пещерата.	Иисус	 се	 помолил	на	
Своя	Небесен	Отец,	застанал	пред	пе-
щерата	и	извикал:	“Лазаре,	излизай!”	И	
станало	 чудо...	 Лазар	 излязал	 от	 гро-
ба.	Той	бил	жив.	Щастливите	Мария	и	
Марта	се	хвърлили	да	прегръщат	люби-
мия	си	брат	и	да	благодарят	на	Иисуса	
за	чудното	възкресение.


